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  PROTOKÓŁ Nr V/2015 

Z V sesji Rady Gminy Nowogródek Pomorski 

z dnia 30 marca 2015 roku 

godz. l3:00 

 

Na stan 15 radnych, obecnych na sesji było 12. 

Nieobecni: 1. Marcin Drobniak 

                 2.Jolanta Kożuchowska 

  3. Grzegorz Pokonieczny 

 (lista obecności stanowi załącznik do protokołu) 

 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Podjęcie uchwał:  

a) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowogródku Pomorskim 

b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowogródek 

Pomorski  

c) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy części nieruchomości w 

Kinicach 

d) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr 

145/1 w Sumiaku 

e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości położonej w 

Trzcinnej 

f) Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso 

g) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Nowogródek Pomorski środków stanowiących fundusz sołecki / Projekt uchwały w 

sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Nowogródek 

Pomorski na 2016 r. środków stanowiących fundusz sołecki 

7. Interpelacje i zapytania radnych 

8. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach 

9. Wolne wnioski i informacje                                           

  

Ad. l. Posiedzenie Rady Gminy otworzył i prowadził Przewodniczący Rady Pan Marian 

Jaśkowiec witając wszystkich obecnych na sali wiejskiej w Nowogródku Pomorskim 

radnych, sołtysów i pracowników Urzędu Gminy. Następnie stwierdził, że na stan 15 
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członków rady w sesji udział bierze 12 radnych, wobec czego rada może podejmować 

prawomocne uchwały. 

 

Ad. 2.  Przewodniczący Rady Gminy przeczytał porządek obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy  wprowadził do porządku obrad dodatkowe projekty uchwał: 

1. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy działki nr 206/2 położonej w 

Giżynie  

2. Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy działki nr 463 położonej w Giżynie 

3. Projekt uchwały w sprawie wyboru delegata reprezentującego Gminę Nowogródek 

Pomorski w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu Pomerania 

Projekty uchwał będą opiniowane po projekcie uchwały w sprawie przeznaczenia do 

dzierżawy nieruchomości położonej w Trzcinnej. 

Rada Gminy przyjęła zmiany i proponowany porządek obrad jednogłośnie. 

 

Ad.3. Radni nie wnieśli innych uwag do protokołu z poprzedniej sesji i przyjęli protokół 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy o działaniach podejmowanych w okresie 

międzysesyjnym 

- Przewodniczący Rady Gminy – Pan Marian Jaśkowiec: Pełniłem dyżury w Urzędzie Gminy 

w poniedziałki. Nie miałem żadnego interesanta. Brałem udział w uroczystościach: Dzień 

Kobiet w Karsku, Konkurs Palm i Pisanek Wielkanocnych w Nowogródku Pomorskim. 

Odebrałem kilka telefonów od mieszkańców. 

 

Ad.5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

- Wójt Gminy – Pan Tomasz Pietruszka: Tak jak pan Przewodniczący Rady Gminy brałem 

udział w tych dwóch imprezach oraz w konferencji z parlamentarzystami w Pobiedziskach w 

sprawie starej drogi nr 3. Uczestniczyłem też w dwóch spotkaniach LGR w Dobiegniewie, w 

tym jedno z oceny wniosków. Brałem udział w obradach Rady Zatrudnienia w Urzędzie Pracy, 

w dwóch spotkaniach Zarządu Związku Gmin Dolnej Odry (m. in. w sprawie uchwały o 

powołaniu spółki do odbioru nieczystości), uczestniczyłem w wyborach sołtysów we 

wszystkich sołectwach. Zajmowałem się też sprawami bieżącymi, nadzorowałem 

pracowników gospodarczych. 

- Radny Jan Obłąk: Czy w ZGDO wynikły konkrety? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Powołaliśmy spółkę, która będzie konkurowała z firmami Jumar i 

Remondis.  

- Radny Mariusz Konowaluk: Mam pytanie odnośnie drogi nr 3. 

- Odpowiedź Wójta Gminy: 23 kwietnia odbędzie się sprawa w Trybunale Konstytucyjnym i 

rozstrzygnie się, co dalej z tą drogą. Jest dużo gmin, które zostały obdarowane tego typu 

drogami. 

- Radny Mariusz Konowaluk: A co z oświetleniem na tych drogach? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Płacą za to gminy. Walczą z tym, ale muszą płacić.  

 - Pan Robert Andrukonis – sołtys Sołectwa Nowogródek Pomorski: Jest program PO RYBY 

– czy można pisać do nich o coś? 
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- Odpowiedź Wójta Gminy: Każdy mieszkaniec może pisać. 

- Pan Robert Andrukonis: A czy gmina zamierza pisać? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Nie, Gmina na razie nie będzie korzystała z tych środków. 

Zobaczymy, co zrobimy z kanalizacją. Nie do końca jest jasna sprawa ze strategiami i LGR. 

 

Ad. 6. Przewodniczący Rady Gminy przedstawił radnym projekty uchwał 

 

a) Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Kierownika Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowogródku Pomorskim 

 

Przewodniczący Rady Gminy pan Marian Jaśkowiec poprosił obecną na sesji panią Danutę 

Kabzińską – Kierownik Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Nowogródku Pomorskim 

o odczytanie swojej odpowiedzi na skargę. 

Pani Danuta Kabzińska odczytała odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił radnego Mariusza Konowaluka o streszczenie 

przebiegu posiedzenia Komisji Rewizyjnej. 

Radny pan Mariusz Konowaluk poinformował radnych, iż 30.03.2015 r. o godzinie  12:00 

odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej, podczas którego analizowano treść skargi na 

Kierownika GOPS. Poinformował radnych, iż pytali panią Kabzińską o przebieg posiedzenia 

Zespołu Interdyscyplinarnego. Na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej nie było przedstawiciela 

Powiatowej Komendy Policji. Po przedyskutowaniu sprawy Komisja Rewizyjna uznała 

skargę za zasadną i prosi o przegłosowanie jej jako zasadną. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Czy ktoś ma pytanie? Proszę o pytania dotyczące wyłącznie 

tej skargi.  

- Radna Anna Białogłowa: W skardze jest wzmianka o skutkach zachowania na dalsza 

współprace z policją. 

- Pani Danuta Kabzińska: Z naszej strony współpraca jest normalna. My nadal 

współpracujemy z policją. Jeden policjant został na spotkaniu i dyskutowaliśmy na temat 

rodzin. Drugi opuścił spotkanie. Poprosiłam, by spotkanie opuściły osoby, które nie były 

członkami Zespołu Interdyscyplinarnego. Normalnie się kontaktujemy i współpracujemy.  

- Radna Małgorzata Glapka: Przewodniczącym Zespołu Interdyscyplinarnego  jest pani 

Balcerowska i to ona powinna podejmować decyzje. Czy rzeczywiście zostały przekroczone 

kompetencje?  Dlaczego Pani była osobą dominującą? 

- Pani Danuta Kabzińska: Nie byłam osobą dominującą. Głos zabrała też pani aspirant 

Strzemecka, potem pani Sekretarz. Nie zgadzałam się z decyzją, by zamknąć niebieską kartę 

dla tej rodziny. Bo znam tą rodzinę. Nikt więcej się nie odzywał.  

- Radna Małgorzata Glapka: Czy pani przewodnicząca Zespołu Interdyscyplinarnego znała 

sytuację tej rodziny? 

- Pani Danuta Kabzińska: Trudno mi powiedzieć, dlaczego się nie odzywała. Jesteśmy 

zespołem, działamy kolegialnie, każdy może mieć odrębne zdanie. Zależy mi na tym, by 

każdy mógł się wypowiedzieć. To są trudne sprawy, pokrzywdzonym ciężko się wypowiadać 

publicznie.  
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- Radna Małgorzata Glapka: Z tego co zauważyłam, Pani ciągle krytykuje panią 

Przewodniczącą Zespołu, więc być może dlatego Przewodnicząca nie zabierała głosu. 

- Pani Danuta Kabzińska: Trudno mi to ocenić. Kontaktuję się z panią Przewodniczącą, 

normalnie rozmawiamy. 

- Radny Jan Obłąk: Został wyproszony policjant, który znał sytuację rodziny. Czy nie było 

zasadne, by pozwolić obu policjantom uczestniczyć w spotkaniu? 

- Pani Danuta Kabzińska: Miałam wrażenie, że pan policjant Niewiński znał sytuację obu 

rodzin, wobec czego uznałam, że wystarczy jego obecność. 

 - Przewodniczący Rady Gminy: Uważam, że zebranie powinien prowadzić Przewodniczący 

Zespołu Interdyscyplinarnego. 

- Pan Robert Andrukonis: Czy to jedyna skarga, która wpłynęła na panią Danutę Kabzińską 

do Rady czy Urzędu? 

- Radny Jan Obłąk: Do nas wpłynął tylko anonim.  

- Sekretarz Gminy, pani Ewelina Mazurak – Januchowska: Do Urzędu Gminy nie, tylko 

anonim. 

- Pan Robert Andrukonis: A nie było sprawy z panią Tinelt? 

- Sekretarz Gminy: Owszem była, Pani Tinelt wyjaśniała sprawy z GOPS, nie złożyła 

formalnej skargi. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Nie podsumowujemy działalności GOPS. Analizujemy 

wyłącznie daną skargę. 

- Radna Małgorzata Glapka: Czyli Komisja Rewizyjna po przeanalizowaniu sprawy uznała 

skargę za zasadną? 

- Radny Mariusz Konowaluk: Na ile jest to możliwe w tak krótkim czasie – to tak, uznaliśmy 

skargę za zasadną. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie uznania skargi 

za zasadną. 

Radni w głosowaniu jawnym podjęli uchwałę Nr V/20/15 jedenastoma  głosami za,  przy 

jednym wstrzymującym się. 

 

b) Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Nowogródek 

Pomorski  

- Radny Mariusz Konowaluk: Nawiązując do projektu uchwały – jest zapis, że zostały 

przedstawione opinie z różnych instytucji, uwzględniono część tych opinii. A czego nie 

uwzględniono? 

- Wójt Gminy: Nie uwzględniono kwoty. Fundacja Przyjaciele Czterech Łap chciała, by były 

to większe kwoty. I nie mamy podpisanej  umowy ze schroniskiem, tylko z hotelem dla 

zwierząt, bo to jest bardziej ekonomiczne dla Gminy. Mamy taki układ od paru lat. Wydział 

Nadzoru u Wojewody sprawdził przedstawiony Państwu projekt uchwały. 

- Radny Mariusz Konowaluk: Sterylizacja? 
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- Wójt Gminy: Już od 3 lat rozmawiam na ten temat z panią Klimek z Czterech Łap. Miała 

jeździć, propagować akcję i zająć się nią. Istnieje możliwość dofinansowania akcji. 

- Radny Mariusz Konowaluk: A kto odławia zwierzęta? Ktoś przeszkolony? 

- Wójt Gminy: Mamy umowę zawartą z panem Kycem, który prowadzi przytulisko dla 

bezdomnych zwierząt. Ale czasami sami łapiemy zwierzęta, np. koło szkół.  

- Radny Mariusz Konowaluk: Czy były pogryzienia na terenie gminy? 

- Wójt Gminy: Nie, nie było, bardziej postraszenia. 

- Radna Anna Białogłowa: A ta kwota 700,00 zł? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: To za sztukę. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski - sołtys Sołectwa Kinice: A czy Gmina próbowała 

współpracować z panią Gittą z Rokitna? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Tak, współpracujemy. Czasami pani Gitta przyjmuje od nas psa, 

kupujemy jej karmę dla psów. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: Polityka gminy w sprawie psów – w Kinicach jest sporo psów 

biegających luzem. Pisma nic nie pomagają. Gmina musi coś z tym zrobić. 

- Wójt Gminy: Za porządek i ład odpowiada policja. Proszę zgłaszać takie przypadki na 

policję. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: Sam Wójt wie, jaka jest policja. Policja powiedziała, że od tego 

jest sołtys i wójt. 

- Wójt Gminy: Nie mam uprawnień do karania za te sprawy. A jeśli policjant tak powie, to 

należy złożyć skargę na danego policjanta. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/21/15. 

 

 

c) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy części nieruchomości                         

w Kinicach 

 

- Wójt Gminy: Jest to łąka za domkami letniskowymi. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/22/15. 

 

 

d) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości oznaczonej nr 

145/1 w Sumiaku 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/23/15. 

 

e) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy nieruchomości położonej w 

Trzcinnej 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/24/15. 

 

f) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy działki nr 206/2 położonej w 

Giżynie  
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Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/25/15. 

 

g) Projekt uchwały w sprawie przeznaczenia do dzierżawy działki nr 463 położonej w 

Giżynie 

- Wójt Gminy: Jest to bardzo ładna działka. Mam pytanie, czy nie przeznaczylibyśmy jej do 

sprzedaży? Chętnie podzieliłbym tą działkę  i sprzedał, co nie przeszkadza nam teraz, by ją 

wydzierżawić.  

Radni wyrazili zgodę. 

- Wójt Gminy: Czyli mogę spróbować ją podzielić i sprzedać. 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/26/15. 

 

h) Projekt uchwały w sprawie wyboru delegata reprezentującego Gminę Nowogródek 

Pomorski w Stowarzyszeniu Gmin Polskich Euroregionu Pomerania 

- Wójt Gminy: Poprzednio delegatem w Stowarzyszeniu Gmin była pani Ewelina Mazurak – 

Januchowska. Zajmuje się miękkimi projektami, proponuję, by nadal się tym zajmowała.  

- Radny Mariusz Konowaluk: Co to jest to Stowarzyszenie Gmin Polskich Euroregionu 

Pomerania? 

- Odpowiedź Sekretarza Gminy: Stowarzyszenie obejmuje większość gmin z Pomorza 

Zachodniego. Uczestnictwo w Stowarzyszeniu pomaga nam w korzystaniu z dofinansowania 

ze środków Interreg. Opłacamy składki członkowskie, dzięki temu możemy ubiegać się o 

środki np. na imprezy gminne. 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/26/15. 

 

i) Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia inkasentów oraz określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso 

- Rany Mariusz Konowaluk: Czy prowizje to jedyny dochód sołtysów? 
- Sekretarz Gminy: Prowizje plus 200,00 zł kwartalnie plus 20,00 zł za udział w sesji. 
- Radny Mariusz Konowaluk: To jakie to są kwoty? 
- Sekretarz Gminy: Nie mam przy sobie zestawienia kwot dla poszczególnych sołtysów. 
- Wójt Gminy: Na Radę Gminy rocznie wydajemy 31 tys. zł. Na sołtysów 31 tys. zł plus 8 tys. 

zł diety kwartalne. 

- Radny Mariusz Konowaluk: Czy ten zapis, że podatek inkasenci powinni wpłacić w ciągu 5 

dni wynika z jakiejś ustawy? Czy można to zmienić? Bo jeśli ktoś przyjdzie i zapłaci podatek 

i sołtys dla tej jednej osoby musi pojechać do Urzędu, to jest koszt. 

Odpowiedź Wójta Gminy: Sołtysi mają z tego tytułu diety kwartalne. 

- Sekretarz Gminy: To też jest kwestia bezpieczeństwa. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Czy wszyscy sołtysi wyrażają zgodę, by być inkasentami? 

- Pan Zbigniew Ostaszewski wyraził zgodę w imieniu wszystkich sołtysów. 

- Radny Mariusz Konowaluk: Chciałbym wydłużyć termin wpłaty do kasy do 15 dni. 
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- Sekretarz Gminy: To niemożliwe, to zbyt długi termin. My potem musimy zaksięgować te 

kwoty. 

- Radny Mariusz Konowaluk: To do jakiego terminu można wydłużyć? 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: Czasami ktoś przyniesie kwotę 100,00 zł przed terminem i 

muszę tą jedną kwotę wieźć do Urzędu. Inni podatnicy przynoszą kilka dni później i znowu… 

Odpowiedź Wójta Gminy:  Pani Sekretarz porozmawia z panią Skarbnik, zaraz nam odpowie. 

 

- Sekretarz Gminy: Rozmawiałam z panią Skarbnik, która obawia się wydłużenia terminu o 

dłuższy okres. Regionalna Izba Obrachunkowa może nam to zarzucić. Może być tak, że sołtys 

będzie przez kilka dni przechowywał kilkanaście tysięcy złotych i traktować to jako lokatę. 

Jak sołtysi zabezpieczają środki, które przyjmują? Jak przechowują pieniądze? Czy 

bezpiecznie? Możemy wydłużyć czas do 7 dni. Kolejny argument przeciw wydłużaniu, to 

kwestia egzekucji należności przez Urząd Gminy. 

- Przewodniczący Rady Gminy: Wprowadzamy do projektu uchwały następujące  zapisy: 

przyjmujemy, że inkasentami są sołtysi z poszczególnych sołectw. Podatek powinni wpłacać 

do Kasy Urzędu w terminie 7 dni od dnia jego pobrania. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu projekt uchwały z wprowadzonymi 

zmianami. 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/28/15. 

 

 

j) Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy 

Nowogródek Pomorski środków stanowiących fundusz sołecki / Projekt uchwały w 

sprawie niewyrażenia zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Nowogródek 

Pomorski na 2016 r. środków stanowiących fundusz sołecki 

 
- Radny Jan Obłąk: Ile lat nie było funduszu sołeckiego? 

Odpowiedź Wójta Gminy: 2 lub 3 lata. Fundusz sołecki to jest dobra rzecz. Byłem 

inicjatorem kilka lat temu – gdy mieliśmy pieniądze. W tej chwili zmieniła się nasza sytuacja 

i sytuacja zwrotu środków. Na fundusz sołecki wydalibyśmy  ok 164 tys. zł. Jeszcze przez rok 

bym się wstrzymał z funduszem sołeckim. Te pieniądze pójdą trochę na bok, nie byłyby 

wydawane na główne cele. Jeśli zdecydują Państwo, że uchwalicie wyodrębnienie w budżecie 

środków na fundusz sołecki, to proponowałbym, by trzymali się Państwo zasady, że 10 – 15 

% przeznaczamy na integrację mieszkańców, a resztę na inwestycje. Sołectwa mają do 

zrobienia pewne inwestycje, każde sołectwo ma swoje potrzeby. Chciałbym uniknąć 

niepotrzebnego rozdawnictwa. A to strażakom, a to sportowcom – koła sportowe i straże mają 

swoje środki. Czekają nas inwestycje. Każdy rok oszczędzania, to większa szansa, że 

otrzymamy dofinansowanie. Przez 2 lata musimy ostro oszczędzać, by w trzecim roku złożyć 

wniosek o dofinansowanie. 

- Radny Jan Obłąk: Jak sołectwa miały nadmiar środków, to wydawały na bzdury. Teraz, gdy 

nie było środków, to w sołectwach zrodziły się potrzeby. Teraz każde sołectwo policzy, ile 

przeznaczyć na integrację, a ile zostawić na inwestycje. 
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- Radny Mariusz Konowaluk: Ale to jest zasada samorządności. Jeśli potrzebują dziesiątą 

kosiarkę, to niech sobie kupią. 

- Wójt Gminy: Część sołectw bardzo racjonalnie wydawała środki.  

- Radny Mariusz Konowaluk: Mam pytanie. Bo mówi Pan, by nie wydawać tych  środków i 

np. zrobiona będzie gdzieś kanalizacja. 

- Wójt Gminy: Nie ma tyle pieniędzy, by zrobić kanalizację wszędzie. Zrobimy kanalizację w 

Kinicach. Złożyli Państwo wnioski o remonty dróg. Musimy mieć 3,3 mln zł na swój wkład 

własny, by dostać dofinansowanie. Wystarczy na skanalizowanie części Kinic. 

- Radny Mariusz Konowaluk: Rozumiem, że musimy oszczędzać. Ale nie można pozbawiać 

sołectw środków na rozwój. Nie można dać jednemu kosztem innych. 

- Wójt Gminy: Ponad 164 tys. zł na nasza gminę, to naprawdę duża kwota. Poszczególne 

sołectwa dostałyby następujące kwoty: Giżyn – ok. 20,4 tys. zł, Golin – ok 8,9 tys. zł, Karsko 

– 32,6 tys. zł, Kinice – ok. 15,0 tys. zł, Nowogródek Pomorski – ok. 24 tys. zł, Parzeńsko – 

ok. 10,1 tys. zł, Rokitno – ok. 7,9 tys. Sumiak – ok. 9,3 tys. zł, Świątki – ok 11,7 tys. zł, 

Trzcinna – ok. 24,7 tys. zł 

 
Przewodniczący Rady Gminy poddał głosowaniu projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na wyodrębnienie w budżecie Gminy Nowogródek Pomorski środków stanowiących 

fundusz sołecki. 

 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie podjęli uchwałę nr V/29/15. 

 

 

Ad.7. Interpelacje i zapytania radnych 
- Radny Mariusz Konowaluk: Mam pytanie do Przewodniczącego Rady Gminy – by zmienić 
godziny sesji i komisji na godzinę 16.00 – jak Pan się do tego ustosunkuje? 
- Radny Marian Jaśkowiec: Chciałbym wiedzieć, jakie jest  zdanie radnych? Wszystkie sesje? 
Przegłosujmy to, podejmijmy decyzję demokratycznie. 
- Radny Konowaluk: Moja propozycja jest, by były o godz. 16:00. 
- Przewodniczący Rady Gminy: Przegłosujemy to, jak będziemy wszyscy, dziś nie ma kilku 
radnych. 
- Radny Sławomir Wołków: Czy w 2013 r. i 2014 r. ferma norek miała ulgi i zwolnienia w 

podatku? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Na 99 % nie. 

- Radny Hubert Klepacz: Ile kosztował kompleksowy remont drogi tzw. „śliwkowej” do 

Rychnowa? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Myśmy tam nie remontowali. Uprzątnęliśmy kamienie. Koszt? 

Nie powiem Panu teraz. 

- Radny Hubert Klepacz: To na następną sesję proszę mi podać koszt. Pracownicy pracowali? 

 

- Pan Robert Andrukonis: Mam prośbę do radnych, byście się przygotowywali do sesji, byście 

konsultowali się z radczynią. Bo oglądam inne rady, a takich cyrków jak dziś, to jeszcze nie 

było. 

- Radna Małgorzata Glapka: Panie Przewodniczący, jaki cyrk? 
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- Pan Edward Skikiewicz – sołtys Sołectwa Trzcinna: Od kiedy przyjdą pracownicy do prac 

społecznie użytecznych? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Od 1 kwietnia. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: To prima aprilis? 

- Sekretarz Gminy: Na sesji jest pani Kabzińska, która jest w trakcie ustalania z Urzędem 

Pracy listy osób do pracy.  

- Pani Danuta Kabzińska: Urząd Pracy dopiero zaczął przysyłać do nas osoby ze 

skierowaniami. Osoby te muszą się kwalifikować pod różnymi względami, musza korzystać z 

pomocy OPS, oraz mieć odpowiedni profil osoby bezrobotnej w PUP.  Skierowanych będzie 

10 osób do prac społecznie użytecznych. Kolejnych 10 osób zostanie skierowanych w ramach 

Programu Aktywizacji i Integracji, ale najpierw będą uczestniczyły w szkoleniach 

organizowanych przez PUP, dopiero otrzymają skierowania do pracy. 

- Pan Edward Skikiewicz: Sprawa starej drogi nr 3. 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Ciągle pogoda stoi nam na przeszkodzie i nie możemy łatać 

dziur. 

- Pan Edward Skikiewicz: Droga do cmentarza. Przydałoby się ją wyrównać. Kolejna sprawa. 

Jesteśmy wybrani na sołtysów. Prosiłbym, by zebrać wszystkich, spotkać się i ustalić inne 

profile wynagrodzenia. W innych gminach stawki są inne, diety są inne. 

- Wójt Gminy: Z tego co Panu przedstawiłem wynika, że 10 sołtysów konsumuje więcej 

środków niż 15 radnych. 

- Pan Edward Skikiewicz: W jakim terminie rozpocznie się budowa placu zabaw w Ratajach? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: W kwietniu i do maja się zakończy. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: w Kinicach będzie budowany wodociąg. Jak letniskowcy 

podlewają trawniki, to my mamy problem z wodą. Czy będziemy mieli tyle wody co 

potrzebujemy? Jak przyłączycie letniskowców, to my nie będziemy mieli wody! 

- Wójt Gminy: Projekt przewiduje podłączenie 10 nowych odbiorców. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: Zostały wprowadzone zmiany w ustawie śmieciowej. Pani ze 

Związku Gmin Dolnej Odry i pracownik Urzędu  chodzili po domach rodzin liczących 5 osób 

i więcej. Rozmawiali z rodzinami. Nie dość, że podniesiono stawki, to jeszcze rodziny 

powyżej 5 osób nie będą już miały zniżek. Czy będziemy ciągle skazani na podwyżki? Jak to 

będzie wyglądało? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Po tych spotkaniach będę miał raport i zobaczę, kto jakie 

deklaracje złożył. Jeśli rodzina jest wielodzietna, to może zwrócić się o pomoc do OPS. Cena 

i podwyżki za śmieci wynikły z kwot przetargów. Jeśli chodzi o porównanie ceny do cen w 

kraju, to jesteśmy w średniej krajowej. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: Chciałbym, by porównać sąsiednie gminy, podobne do naszej. 

- Wójt Gminy: Podobne gminy, które znam mają np. 12,30 zł za sortowane i 18,00 zł za 

niesortowane śmieci. 

- Sekretarz Gminy: Gminy wokół Gorzowa też mają mieć podwyżki, sortowane nawet do               

13-14,00 zł. 

- Pan Edward Skikiewicz: Co robić ze zdechłymi psami na drogach? 

- Wójt Gminy: Proszę zgłaszać takie sytuacje do Urzędu Gminy. 
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 - Pan Zbigniew Ostaszewski: Czy doczekamy się konkretnej informacji dotyczącej śmieci? 

Jaka jest ściągalność? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Nasza gmina wygląda nieciekawie. Nieściągalność wynosi 30%. 

Zostawiliśmy to Związkowi, by przyjrzał się sprawie i zwiększył ściągalność. Cenę za odbiór 

śmieci narzuciło konsorcjum. Na koniec roku będzie kolejny przetarg, może zmieni się cena. 

- Pan Edward Skikiewicz: Jak wygląda sprawa wiatraków? 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Na razie nieciekawie. Nie mogą się na razie przebić. 

Najwcześniej za 2 lata będą uruchomione.  

- Pan Robert Andrukonis: Kwestia sprawozdania. Dla mnie najważniejsze są informacje typu, 

że zdobył Pan gdzieś gruz, a nie o spotkaniach. Dla mnie mają większą wartość. 

- Wójt Gminy: Nie będę siedział i spisywał każdej minuty pracy. 

- Radny Sławomir Wołków: Ja chciałem by Wójt składał sprawozdania takie ogólne i wydaje 

mi się, że to sprawozdanie było dobre. Takie ogólne. 

- Radny Mariusz Konowaluk: Mam pytanie dotyczące płotu cmentarza w Nowogródku. 

- Odpowiedź Wójta Gminy: Jak tylko pogoda mi pozwoli, to ruszymy z pracami.  

 

- Radny Jan Obłąk: Dlaczego określa Pan (do pana Andrukonis) sesję słowem „cyrk” i 

dlaczego chce Pan kierować naszymi głosami? 

- Pan Robert Andrukonis: No a czas sesji? 

- Radny Jan Obłąk: To była tylko opinia. Radziłbym ważyć słowa. Czuję się obrażony. 

- Przewodniczący Rady Gminy: To było pytanie o opinie radnych odnośnie godziny sesji. 

 

- Pan Edward Skikiewicz: Panie Wójcie, ja wiem, jak wydawać pieniądze. Proszę by Pan nie 

mówił, że ja nie wiem, jak wydawać. Podczas bycia sołtysem zrealizowałem tyle inwestycji w 

Trzcinnej 

- Wójt Gminy: Powiedziałem, jak wydatkował środki Giżyn – bardzo dobrze, a jak 

wydatkowała Trzcinna. 

- Pan Zbigniew Ostaszewski: Wójt powiedział, że fundusz sołecki będzie kosztował Gminę 

146 tys. zł, będzie przecież dotacja z budżetu państwa. 

- Wójt Gminy: Oczywiście, że tak, będzie. Ale boję się, że te środki zostaną przejedzone i nie 

będziemy mieli na inwestycje. 

- Pan Robert Andrukonis: Chciałbym, by podnieść diety sołtysów za udział w sesji. 

 

 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy Marian Jaśkowiec 

podziękował radnym za udział w sesji kończąc obrady o godz. 15:15 

 

 

 

Protokołowała      Przewodniczący Rady Gminy 

Kamila Bieniaszewska                                                    Marian Jaśkowiec 

 


